
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 14 af 9. oktober 2019 (alm. del).  

 

 

Morten Bødskov 

/ Jeanette Rose Hansen 
  

4. november 2019 
J.nr. 2019 - 10085 

  

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 14 

Offentligt

Skatteudvalget 2019-20
SAU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 258 

Offentligt
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Spørgsmål 

Ministeren bedes kommentere på henvendelsen af 8. oktober 2019 fra Plante Branchen, 

Brancheorganisationen for Plantebaserede Fødevarer vedrørende foretræde om chokola-

deafgiften, jf. SAU alm. del – bilag 17. 

 

Svar 

I bilag 17 og bilaget hertil redegøres for problemstillingen om forskellen i afgift på hen-

holdsvis plantebaseret kakaodrik og kakaomælk.  

 

Som jeg tidligere har tilkendegivet overfor udvalget og Plantebranchen, har der løbende 

været overvejelser om at forenkle loven, men det er vanskeligt at ændre i loven uden at 

skabe nye afgrænsningstilfælde, dvs. hvilke varer og produkter der skal betales afgift af, og 

hvilke der er afgiftsfri. Dertil kommer, at en indskrænkning eller udvidelse af afgifts-

grundlaget kan rejse EU-retlige spørgsmål, bl.a. på grund af EU’s regler om statsstøtte.   
 

Jeg har bedt mine embedsmænd se nærmere på, om ordningen kan justeres inden for de 

rammer, EU-reglerne sætter. Jeg forventer, at undersøgelsen vil være afsluttet inden årets 

udgang. Når resultatet af undersøgelsen foreligger, vil jeg orientere udvalget.  

 

Jeg kan henvise til min besvarelse af SAU alm. del 2018-19 (2. samling) – spørgsmål 60 og 

111. 


